
  

  

III zasijedanje Dječijeg parlamenta u Skupštini Crne Gore 

 ponedjeljak, 21. novembar 2011. godine 

 

ODGOVORI ŠEFA PREDSTAVNIŠTVA UNICEF-a ZA CRNU 
GORU, BENA PERKSA 

 

Petar Vlahović – OŠ „Risto Manojlović” - Kolašin 

1. Možemo li očekivati nastavak kampanje „Govorimo o mogućnostima”, pošto smo 
mišljenja da je ona dala dobre rezultate, i da li planirate da u okviru kampanje više radite 
sa nastavnicima i roditeljima, jer mi, djeca, lakše prihvatamo djecu sa smetnjama u 
razvoju u odnosu na odrasle? 

Hvala puno na pitanju i interesovanju za kampanju “Govorimo o mogućnostima”. Jednostavan 
odgovor na vase pitanje glasi: da, i tokom 2012. godine ćemo nastaviti sa ovom kampanjom. U 
toku je istraživanje koje će nam pokazati kako odrasli razmišljaju o djeci sa smetnjama u razvoju 
i koliko su se njihovi stavovi promijenili pod uticajem ove kampanje. Istraživanje će se završiti 
tokom decembra i tada ćemo imati grupnu diskusiju o tome šta cemo iduće godine raditi u okviru 
kampanje “Govorimo o mogućnostima”. UNICEF poziva dijete koje je htjelo da postavi ovo 
pitanje u Skupštini i dijete koje je autor pitanja da se pridruži ovoj grupnoj diskusiji i pomogne 
nam u planiranju iduće faze kampanje. 
 

Jovana Škuletić – OŠ „Savo Pejanović“ - Podgorica 

2. Da li je dijete sa smetnjama u razvoju vrijednost u vašoj kulturi? Na osnovu iskustva 
Vaše zemlje, i drugih zemalja u kojima ste boravili, koje savjete nam možete dati, kako bi 
naše društvo napredovalo na polju inkluzije djece sa smetnjama u razvoju? 

U Velikoj Britaniji, odakle sam ja, po zakonu i u javnom životu djeca sa smetnjama u razvoju se 
vrednuju jednako kao sva ostala, jer se vodimo principom da su sva djeca jednaka. Crna Gora se 
obavezala da teži da isto to ostvari. Da bi u tome uspjeli treba da prepoznamo i uklonimo sve 
prepreke u društvu koje sprečavaju djecu sa smetnjama u razvoju da budu jednaka sa svojim 
vršnjacima. 

 

 



  

  

Jovana Mićković – OŠ„Vladimir Nadzor” Podgorica 

3. Da li su preporuke UN Komiteta za prava djeteta bile obavezujuće i za dalji rad vaše 
kancelarije u Crnoj Gori? 

Kao što svi znate, svakih 4 do 5 godina, Vlada Crne Gore, kao i sve ostale države podnosi 
izvještaj Komitetu za prava djeteta u Ženevi. Izvještaj je o načinu na koji Vlada realizuje 
program dječijih prava u datoj državi. Taj izvještaj takođe oblikuje naš način rada i  bitan je izvor 
ideja za naš rad za period od 4 do 5 godina u Crnoj Gori. Jedna od preporuka sa prethodne 
sjednice Komiteta u 2010. godini bila je da u Crnoj Gori treba da se smanji broj djece u 
institucijama i da se poveća broj djece koja borave u porodicama, uključujući i hraniteljske 
porodice i druge aranžmane koji su alternativni u odnosu na smještaj u institucijama. Gospodin 
Numanović je uz podršku Vlade napravio Master plan za postizanje ovoga cilja u narednim 
godinama. Dakle, to je jedan primjer kako preporuke Komiteta UN-a usmjeravaju naš rad. 

 


